
 

Zarren, 24 februari 2025. 

Geachte Burgemeester, 

Geachte gemeenteraadsleden, 

Al enkele jaren bestaat de mogelijkheid om windenergie op te wekken voor eigen gebruik. Voor elke windturbine is 
een omgevingsvergunning nodig. Hiervoor wordt steeds de visuele impact, de geluidsnormen en de voorschriften voor 
ruimtelijke ordening afgetoetst. Uw administratie voert dit de dag van vandaag correct uit, in Kortemark staan reeds 
dergelijke molens.  

Als in het grotere plaatje de Vlaamse Gemeenschap er niet zelf in slaagt om aan de door Europa opgelegde norm qua 
groene stroomopwekking te voldoen omdat ze bovenstaande voorschriften niet halen wordt dit blijkbaar een ander 
verhaal. Heel wat van die normen hebben blijkbaar ook aan belang ingeboet. Nu worden ook projectontwikkelaars  
ingeschakeld, en wordt geld geboden aan grondeigenaars, enorm veel geld om windmolens te laten plaatsen die tot 
voor kort gesubsidieerd werden met onze belastingcenten. 

Een 50 tal jaar terug werd het achterland van Zarren al eens opengereten wanneer de hoogspanningslijn er kwam. Eén 
dikke streep van Roggeveld tot op Schraveneik. Hetzelfde traject wordt nu terug bedreigd. Er wordt geopteerd om er 
6 enorme windmolens te plaatsen die het uitzicht van Zarren totaal zullen veranderen.  

Een aantal aangesproken grondeigenaren zien dollartekens in hun ogen verschijnen. Deze die niet in Zarren wonen, 
hebben er geen problemen mee. Voor de Zarrenaars zelf ligt het moeilijker. Het wordt slim gespeeld en mensen 
worden tegen elkaar opgezet. Als jij het niet doet, dan zetten we ze bij je buur. Alle begrip dat dit een heel moeilijke 
beslissing is, stel jezelf eens die vraag, in veel gevallen zal het groene gedachtengoed niet op de eerste plaats komen, 
maar het blijft wel een feit dat niemand deze mastodonten in zijn onmiddellijke omgeving wil.   

Heel wat bewoners van de Roeselarestraat en aanpalende wegen hebben gekozen om landelijk te gaan wonen, 
ondanks de nadelen, onlangs nog door het wegvallen van hun openbaar vervoer. Jonge mensen hebben  investeringen 
gedaan om hun droom waar te maken en krijgen een windmolen pal voor hun neus. Zarren heeft een aantal 
logeermogelijkheden waarvan het landschap en de rust bovenaan hun aanbevelingen prijken. Zarren met zijn 2 
prachtige authentieke molens. Moeten ze daar nu bijvoegen, met zijn 6 enorme windturbines.  

Als kind woonde ik zelf in de Roeselarestraat. Met ons bloot gat naar Houthulst. De witte “meulen”  staat bij wijze van 
spreken in onze achtertuin, hier en daar nog een boerhof, verder niks. Op mijn 25ste verhuisde ik naar  “De Vlae”. Wie 
ooit de opmerking maakte ” in wuk e gat weun je gie hier ” Ze noemen dat gat een woonparel. Hier is er in 65 jaar 
wezenlijk niets veranderd. Dit landschap leunt aan tegen de heuvelrug van Staden, Houthulst en Klerken. Wie voor de 
eerste keer hier Zarren binnenkomt van uit Staden gelooft zijn ogen niet. Links liggen de Rodenberg, Zwartenberg en 
Kemmel, voor je zie je de IJzertoren staan en kijk je bij wijze van spreken tot aan de Zee. Bewoners van Vlaestraat en 
Zarren-Lindestraat merken dagelijks dat het toerisme hier duidelijk zijn plaats gevonden heeft. 

De plaatsing van die molens zal niet enkel bewoners langs de as “Roggeveld – Vlae” treffen. De gevolgen van de 
slagschaduw bij dergelijke molens (en hier gaan we voort op geruchten die blijkbaar toch voorstellen moeten geweest 
zijn, anders zouden we hier niet zitten … tip hoogte 250m…): slagschaduw tot op 2.1 km duidelijk merkbaar. Op zonnige 
dagen wordt in de namiddag het hele centrum getroffen. Stel je een klaslokaal voor met om de 3 seconden de schaduw 
van draaiende propellers. Buitenspelen op school, in de kinderoppas en thuis, we gaan onze kinderen nu al opzadelen 
met problemen die vernoemd worden bij de gezondheidsrisico’s ten gevolge van het plaatsen ervan. Ook de nadelige 
effecten op de installaties en opbrengsten van de zonnepanelen, die we allemaal zo vlug moesten leggen, zijn gekend. 
Nieuwe woningen en gerenoveerde huizen moeten nu zoveel mogelijk energieneutraal zijn, maar ons zonlicht zal 



worden afgenomen. De immobiliënmarkt in Zarren zal hier ook duidelijk onder lijden. Wie wil er nu immers onder of 
in de schaduw van een windmolen gaan wonen? 

Op ecologisch vlak valt er ook iets te zeggen. Zarren ligt deels nog in vogelrichtlijngebied. De vleermuizenpopulatie 
komt geruime tijd ook al in beeld. Ieder jaar wordt worden honderden meter metaalgaas geplaatst langs de Vlaestraat 
en de Terrestdreef en wordt er een plaatselijke snelheidsbeperking van 30 km ingevoerd om de kikkerpopulatie op 
peil te houden.  Van vandaag op morgen zou dit alles dus niet meer belangrijk zijn. 

Als Zarrenaar kijken we onze ogen uit naar de verwezenlijkingen in Kortemark. De Krekemeersen, de vergroening rond 
het Gemeentehuis en aansluiting van de fietspaden op fietsnetwerken. Dat kost allemaal veel geld. Wat wij hier vragen 
kost niets. ’t Is goed zoals dat het is. Laten we niet de fout maken dat we binnen 20 jaar moeten zeggen, dat was nu 
precies ook niet de slimste zet. 

Iedereen is zich de dag van vandaag bewust dat een vergroening van ons energiegebruik nodig is. Maar dergelijke 
constructies horen op zee, op strekdammen in havens, industriegebieden en grote open vlaktes waar geen bewoners 
worden benadeeld. Alles oplossen met windmolens en alles elektrisch maken, zal een illusie blijken. De toekomst zal 
uitwijzen dat een gezonde mix van energiebronnen de oplossing zal zijn. 

 

Geachte gemeenteraadsleden, 

 

Een orkaan met naam “Eneco” is door ons dorp getrokken. Met ongeloof en verbijstering zitten we te kijken naar het 
slagveld dat deze orkaan heeft nagelaten. We weten en ervaren nu al in Zarren, dat er een tijd is van voor en van na 
deze windhoos. Ik weet het, dit zijn geen oorlogstoestanden, geen doden vallen te betreuren, geen verwoesting is 
aangebracht, er is alleen maar menselijk leed en wantrouwen tegenover elkaar gezaaid. In een stad zal je dit nauwelijks 
merken, in ons dorp is dit een verwoesting en maatschappelijk slagveld. Moeten we Zarren straks verdelen in 2 
groepen? Zij die ervoor zijn en zij die ertegen zijn?  

Als enig lichtpunt hebben we de constructieve gesprekken die gevoerd zijn met mensen van de administratie, het 
gemeentebestuur en de actiegroep “TegenWind”. Die gesprekken hebben geleid tot een periode van windstilte. Een 
periode die mensen uit ons bruisende verenigingsleven zullen moeten aangrijpen om aan herstellingswerk te doen. 

Als dorpsraad betreuren we niet alleen de werkwijze dat Eneco hier hanteerde, we veroordelen ze. Als dit een 
handelswijze is waar de Vlaamse overheid achter staat, want uiteindelijk laten zij toch de werkwijze van de 
projectontwikkelaars toe, dan is de Vlaamse overheid verantwoordelijk voor dit debacle. In zijn meer dan 20 jarig 
bestaan heeft de dorpsraad van Zarren zich in geen enkele politieke discussie gemoeid. Dit gaan we nu ook niet doen. 
We zijn ons ervan bewust dat heel wat roddels en onwaarheden de ronde doen. Het is aan jullie, om politiek gevoelige 
problemen op te lossen, niet aan ons. Voor ons zijn er belangrijkere prioriteiten. Vanuit de dorpsraad en met 
medewerking van een aantal onmisbare Zarrenaars die in deze zaak reeds enorme inspanningen hebben gedaan, 
willen we de samenhorigheid in ons dorp herstellen. 

Zullen de mensen die de actiegroep “TegenWind” steunen trots zijn mochten ze hun slag thuis halen? Ik betwijfel het 
sterk. In Zarren gaat geen groot feest gehouden worden. Ook zij zullen beseffen dat enkel orkaan “Eneco” en de hogere 
overheden door hun manier van werken deze puinhoop hebben veroorzaakt. Zal Eneco hier als winnaar uitkomen als 
zij hun slag thuishalen? Aandeelhouders gaan hun zakken vullen zonder maar enig idee welk menselijk leed het heeft 
veroorzaakt. Niets om trots op te zijn dus. 

De enige winnaar zal de Zarrenaar zijn, die met zijn buur, familielid, dorpsgenoot, medelid van een vereniging een 
kaartje legt, een pint trakteert en een balletje trapt zoals in de tijd van voor orkaan “Eneco”. 

 

De vraag vanuit de dorpsraad is het volgende, hoe staan jullie als gemeenteraadsleden samen met jullie 
administratie tegenover de praktijken van Eneco die op dergelijke wijze onze bevolking uit elkaar spelen? 


